
I. ZASEDÁNÍ DĚTSKÉHO PARLAMENTU MĚSTA JILEMNICE VE ŠKOLNÍM 
ROCE 2013-2014

konané dne 23.9.2013 od 14:30 hod. v zasedací místnosti MěÚ Jilemnice

Přítomno 14 zástupců z jednotlivých škol (viz prezenční listina), přičemž počet pro hlasování 
byl 9
Hosté : Martin Šnorbert – koordinátor zdravého města  
             Vladimír Richter – starosta

Nejprve se přítomní navzájem představili, z jaké třídy byli vysláni a jakou představu mají o 
svém působení v dětském parlamentu. Z původních parlamentářů byli dnešního jednání 
přítomni pouze tři. Krátkou řeč k parlamentářům měl i starosta města Jilemnice, ve které 
zejména zdůraznil zájem o názory dětí ze strany vedení města (mohou sloužit jako podněty 
pro některé posuzování záležitostí dospělých). Pozitivním rysem celého jednání bylo to, že 
většina zúčastněných by ráda na půdě dětského parlamentu něco dokázala, případně změnila. 
Následně byli žáci seznámeni se stanovami dětského parlamentu z let 2012 – 2013. K volbě 
starosty by tak mělo stačit 6 hlasů, při zásadě, že každá třída má pouze jeden hlas, i když 
mohou být přítomni dva zástupci třídy. 

Následně byly projednány avizované body:

1) Volba starosty, místostarosty
V prvním kole byl na starostu navržen Adam Hanousek (kvarta) a jako protikandidátka byla 
navržena Anežka Loukotová (9.A,  ZŠ Harracha). Oba kandidáti pak ve krátkém proslovu 
představili svou ideu fungování dětského parlamentu V klasickém hlasování, které proběhlo 
třikrát se ani jednomu kandidátovi nepodařilo získat potřebný počet hlasů (Hanousek 4,5,4), 
Loukotová (5,4,4), následovala tajná volba při které také nebylo rozhodnuto (Loukotová 5, 
Hanousek 4). Následoval pokus donominovat další kandidáty, kterými se stali Sabina 
Ackermannová (8.B ZŠ Komenského) a Luboš Ducháček (kvarta). Také oni mohli ke svým 
spolužákům promluvit. Následující kolo opět o starostovi nerozhodlo (Ackermannová 1, 
Ducháček 4, Loukotová 4, Hanousek 3). Při následujícím hlasování se projevila velkorysost 
zástupců gymnázia a starostou  dětského parlamentu se stala Anežka Loukotová, se ziskem 7 
mi hlasů z možných devíti.
Následovala volba místostarosty. Zde byl hned tři uchazeči :
Adam Hanousek z kvarty
Luboš Ducháček z kvarty
Patrik Holub z 8.A ZŠ Komenského
Počtem hlasů 7 byl místostarostou dětského parlamentu zvolen Luboš Ducháček
Role tiskového mluvčí dětského parlamentu nebyla řešena, koordinátor navrhl posečkat, zda 
se dětského parlamentu nebude v budoucnu účastnit Gábina Jakoubková , která včera vyhrála 
krajské kolo „Zlatého oříšku“.
Zvoleným přejeme hodně zdaru v práci dětského parlamentu.

2) Den, čas a místo  jednání
Zúčastnění se shodli, že dnem  jednání bude pondělí , čas 14:30 hodin a prostor zasedací 
místnost MěÚ Jilemnice nebo prostory ICM.
Z praktického hlediska bylo dospělým koordinátorem doporučeno konání  dětského 
parlamentu cca  jednou za měsíc, pokud nebude třeba častěji. 



Po těchto bodech již schůzi vedl nově zvolený starosta

3) Činnost parlamentu
Protože logo již bylo vytvořeno předešlými parlamenty, bylo konstatováno, že se bude 
pokračovat v „Souboji tříd“.  O této soutěži byla vedena kratší diskuse (zejména o možnosti si 
nově nastavit disciplíny - například 8. a 9. třídy by místo vybíjené mohli hrát volejbal. Tato 
otázka, včetně odsouhlasení přípravného výboru k této soutěži by  mohlo být hlavním bodem 
příští schůze parlamentu.
Parlamentáři si ve svých třídách projednají návrhy na disciplíny při „Souboji tříd“
Při krátkém tématu Bezpečná cesta do školy zástupci žáků upozornili na fakt, že ranní 

přítomnost městské policie u škol by mohla být nahrazena přítomností městské policie na ulici 
Žižkova, kde je výrazně hustší provoz a jezdí se zde i rychleji a je zde největší pohyb dětí 
z prostoru sídliště (nejen u autobusového nádraží, ale i u stadionu).
Následovala kratší diskuse o užívání a zpoplatnění umělky u hřiště a obecně o možnosti 
využívání sportovních ploch.
V otázce loni definované Wifi nebyl jednotný názor.
Byl vznesen i dotaz po rekonstrukci koupaliště, kdy v diskusi převládly tři názory:
a) stačí koupací plochy v okolí (Kruh, Mříčná, Martinice)
b) pěkné a trvalé nerezové koupaliště
c) místo druhé nerezové vany biotop (možnost si zaplavat).   

Z akcí nás určitě čeká uspořádání dětského fóra na jaře roku 2014 a  příště bude možné se 
zastavit u  problémů, které byly vydefinovány na předchozích zasedání dětského fóra.

Příští jednání DP bude dne 21.10.2013 od 14:30  hod v prostorách zasedací 

síně MěÚ Jilemnice.

P.S. Na příští schůzi si připravte další náměty na Vaši činnost a sdělte je nové starostce

Zapsal: Martin Šnorbert, 
Koordinátor zdravého města




